
 

Als voorzitter van de regio Midden-Holland bied ik u middels 

deze nieuwsbrief een inhoudelijke blik op onze regio. Een groot 

aantal inhoudelijke onderwerpen passeert de revue. 

 

Het bestuurlijk overleg Economie, Onderwijs, Arbeidsmarkt 

haalt de buitenwereld naar binnen met het project Kom 

binnen bij bedrijven. Daarnaast is er focus op triple helix en is 

gestart met een verkenning naar raakvlakken met bestuurders van omliggende regio’s. 

Ten behoeve van het bepalen van strategische speerpunten is er een gecombineerde 

bestuurlijke strategiesessie geweest van de bestuurlijke overleggen Ruimte en Wonen en 

Economie, Onderwijs, Arbeidsmarkt. 

 

Op het gebied van Ruimte en Wonen is onder andere te melden dat de actualisatie van 

het woningbouwprogramma goedgekeurd is door de Provincie (PS/GS). Ook is een 

steunbrief voor kandidatuur World Expo Rotterdam 2025 verstuurd vanuit Midden-

Holland. Tevens heeft op 16 november een Bestuurlijke Tafel Ruimte plaatsgevonden met 

de gedeputeerde. 

Het platform slappe bodem zit in de lift. Het netwerk verbreedt; er is een aantal nieuwe 

gemeenten lid geworden en er zijn gesprekken met waterschappen en provincies over 

toetreding tot het platform. Op 17 november jl. brachten de Gedeputeerde Staten van de 

provincie Zuid-Holland een werkbezoek aan de binnenstad van Gouda. Er werd onder 

andere gesproken over bodemdaling in stedelijke context. 

 

Het bestuurlijk overleg verkeer en vervoer heeft tweemaal succesvol gelobbyd. De 

zienswijze tegen verhoging snelheid A20 naar 130 km/u heeft er mede toe geleid dat de 

minister de snelheid niet verhoogt én de Tweede Kamer heeft een motie aangenomen die 

leidt tot onderzoek naar de problemen op de A20 tussen Nieuwerkerk aan den IJssel en 

het knooppunt Gouwe.  

 

Het bestuurlijk overleg Sociaal Domein heeft met de jeugdzorg- en hulpaanbieders 

contracten gesloten voor de inkoop van jeugdhulp in 2016. 

 

De uitdaging aan iedereen betrokken bij de regio is om de focus op de inhoud te houden. 

In navolging van de collegebijeenkomst op 6 oktober 2015 hebben de vijf bestuurlijke 

overleggen een drietal speerpunten per bestuurlijk overleg voorgesteld. Op 19 januari 

2016 zullen we in een nieuwe collegebijeenkomst een Regionale Agenda van Midden-

Holland gaan opstellen aan de hand van die speerpunten. Daarin zullen we urgentie, 

belang, prioriteit en samenhang aangeven, waardoor ook de lobby vanuit onze mooie 

regio een betere focus zal hebben. 

 
Milo Schoenmaker 

Voorzitter Regio Midden-Holland 
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Over de samenwerking 

De vernieuwde tekst van de Gemeenschappelijke Regeling “Regio Midden-Holland” is in december 

2015 in alle gemeenteraden vastgesteld. Dit is het juridische sluitstuk op een lange discussie over 

de gewenste vorm van de samenwerking in onze regio.  

 

De intensieve betrokkenheid en begeleiding van de klankbordgroep van raadsleden in de afgelopen 

maanden heeft er sterk aan bijgedragen dat de vernieuwde GR vóór 31 december 2015 in alle 

gemeenteraden is vastgesteld.  

Daarnaast heeft het goed functioneren van de klankbordgroep ook de samenwerking tussen de 

raden nadrukkelijk bevorderd. De klankbordgroep zal dan ook de komende periode een belangrijke 

adviserende rol houden ten aanzien van het proces en het betrekken van raden bij de regionale 

samenwerking. 

 

De oorspronkelijke Gemeenschappelijke Regeling “Intergemeentelijk Samenwerkingsverband 

Midden-Holland”, uit 1989, is hiermee ingrijpend gewijzigd. Wijziging van de Gemeenschappelijke 

Regeling was om verschillende redenen noodzakelijk. Allereerst zijn er diverse (ingrijpende) 

wijzigingen van de Wet gemeenschappelijke regelingen waardoor aanpassing noodzakelijk was. 

Daarnaast ligt de door de raden van de deelnemende gemeenten gemaakte keuze de regionale 

samenwerking door te ontwikkelen naar een netwerkorganisatie ten grondslag aan de aanpassing. 

Centraal in de regionale samenwerking staat nu niet meer een formele regionale organisatie, maar 

het werken vanuit een netwerkmodel. Het inhoudelijke debat vindt primair bij de bestuurlijke 

overleggen plaats.  

 

De vernieuwde Gemeenschappelijke Regeling vormt in dat verband (slechts) een juridische 

hulpconstructie voor een aantal zaken. Zoals het op de formeel juiste wijze kunnen geven van 

adviezen en het kunnen nemen van besluiten over het als rechtspersoon kunnen aanvragen van 

subsidies bij hogere overheden e.d. De vernieuwde Gemeenschappelijke Regeling is hierdoor ook 

een stuk compacter dan de oude regeling. 

GEWIJZIGDE GEMEENSCHAPPELIJKE REGELING IN ALLE  

GEMEENTERADEN VASTGESTELD 



Lees hier over waaraan wordt gewerkt  binnen de   
programma’s van Regio Midden-Holland… 
Wat doet de regio voor u? 

 Resultaten vanuit de programma’s 

Zuid-Holland, Noord-Holland en Utrecht. 

Voor het vorig koopstromenonderzoek uit 

2011: zie www.kso2011.nl 

 Versterken van het midden- en kleinbedrijf in 

Midden-Holland, een sterke MKB-regio.  

 

Project Kom Binnen bij Bedrijven 

De leden van het bestuurlijk overleg  Economie, 

Onderwijs en Arbeidsmarkt hebben besloten tot 

aanpakken van het regionale project ‘Kom 

binnen bij bedrijven’. Dit is een regionaal project 

waarmee de lokale/regionale economie een 

impuls krijgt door het concreet koppelen van 

vraag en aanbod van werkgelegenheid. Het gaat 

om een open dag bij bedrijven voor inwoners 

van de gemeenten in Midden-Holland die een 

(andere) baan, stageplek, leerwerkplek of 

werkervaringsplaats zoeken.  

Omdat het de eerste keer is dat dit project in 

deze regio zal plaatsvinden, is gekozen voor de 

opzet om klein te beginnen met bedrijven en in 

gemeenten waar dat mogelijk is. Gemeenten 

bepalen in samenwerking met het bedrijfsleven 

of deelname haalbaar is.  

De planning is om dit project in de week van 7 

april 2016 te organiseren.  

In een volgende nieuwsbrief volgt meer 

informatie.  

 

Bovenregionale verkenning: samen optrekken  

De grenzen van de economie houden niet op bij 

de bestuurlijke grenzen van de regio Midden-

Holland. Daarom is Daphne Bergman, als 

voorzitter van het bestuurlijk overleg  Economie, 

Onderwijs en Arbeidsmarkt  Midden-Holland, in 

overleg met de voorzitters van de twee 

aangrenzende regio’s Holland Rijnland en Zuid-

Holland Zuid om te bespreken waar de regio’s 

elkaar kunnen helpen en waar gezamenlijke 

belangen liggen.  
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ECONOMIE, ONDERWIJS EN 

ARBEIDSMARKT 

Succesvolle start samenwerking bestuurlijk overleg 

Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt met 

ondernemers en onderwijs  

De leden van het Bestuurlijk Overleg Economie, 

Arbeidsmarkt en Onderwijs willen graag hun visie en 

ambities delen met vertegenwoordigers uit het veld. 

Daarom waren vertegenwoordigers van 

overkoepelende ondernemersverenigingen uit de 

vijf Midden-Hollandgemeenten en 

vertegenwoordigers van onderwijsinstellingen in 

deze regio gevraagd van gedachten te wisselen over 

mogelijke thema’s voor samenwerking, wensen en 

verwachtingen vanuit het bedrijfsleven en het 

onderwijs.  

De eerste bijeenkomst van dit bestuurlijk overleg in 

deze ‘triple helix’-samenstelling was een groot 

succes. Het is verheugend dat ondanks alle drukke 

agenda’s de vertegenwoordigers uit onderwijs en 

bedrijfsleven tijd hadden vrijgemaakt om met de 

leden van het bestuurlijk overleg en met de 

gedeputeerde Economie kennis te maken. Een 

gezamenlijke agenda is verkend en er zijn direct 

afspraken gemaakt voor een vervolg. Zo is 

afgesproken dat het overleg met 

vertegenwoordigers van het bedrijfsleven en uit het 

onderwijs twee keer per jaar zal plaatsvinden.  

 

Enkele belangrijke onderwerpen die tijdens het 

overleg al gedefinieerd zijn voor bespreking: 

 Verbetering aansluiting onderwijs – 

arbeidsmarkt.  

 Eindrapport koopstromenonderzoek. Dit 

onderzoek biedt informatie over het koopgedrag 

van de consument en het ruimtelijk-economisch 

functioneren van winkelcentra. Het onderzoek 

wordt in 2016 uitgevoerd door de provincies   

http://www.kso2011.nl


 

Voorbeelden van die belangen zijn: ‘Stimulering van 

economie in brede zin’ zoals het midden- en 

kleinbedrijf, de maakindustrie, logistiek, landbouw 

en innovatie.   

 

Deze bovenregionale verkenning en afstemming 

vindt plaats met de voorzitter van het Regionaal 

Economisch Overleg Zuid-Holland, dhr. D. van der 

Borg, en met de voorzitter van het 

portefeuillehouder overleg Holland-Rijnland (REO 

Holland-Rijnland), dhr. T. Hoekstra. 

 

De verwachting is dat deze verkenningen die nu nog 

in de beginfase zitten, in de loop van 2016 verder 

uitgebouwd zullen worden. We houden u op de 

hoogte over de ontwikkelingen en vooral over 

resultaten! 
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Resultaten vanuit de programma’s 

De voorzitter van het programma Verkeer en 
Vervoer was hierbij ook aanwezig.  
 
De heer Van Dijken van Platform31 hield de 
bestuurders een kritische spiegel voor over de 
huidige toestand van de regio in economische en 
ruimtelijke zin, het gevoerde beleid en enkele tips 
voor verbetering en versterking van de regio.  
 
De aantrekkelijkheid en kwaliteit van Midden-
Holland als woongebied, de verwachte 
demografische ontwikkeling en het 
opleidingsniveau van de bevolking zijn belangrijke 
uitgangspunten voor het gezamenlijke beleid. 
 
Door de bestuurders is geconstateerd dat 
economische en ruimtelijke ontwikkelingen nauw 
samenhangen: Midden-Holland kan en wil hierin 
onderscheidend zijn als economisch diverse en 
daardoor sterke regio, een aantrekkelijk, 
betaalbaar en groen woonklimaat, stimulerend 
ondernemersklimaat en voldoende bereikbare 
arbeidsplaatsen passend bij de arbeidsbevolking.  
 
Deze doelstellingen worden nader uitgewerkt tot 
speerpunten voor de regionale inzet in de 
komende periode.  

Bestuurders Ruimte en Wonen en Economie, 
Onderwijs, Arbeidsmarkt kijken vooruit 
De bestuurders van de regionale programma’s 
Ruimte en Wonen en Economie, Onderwijs, 
Arbeidsmarkt zijn op vrijdagmiddag 13 november 
2015 informeel bijeengekomen in Schoonhoven om 
te spreken over de beide programma’s en de 
verbindingen hiertussen.  
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Bestuurlijke Tafel Ruimte Midden-Holland 16 

november 2015 

Twee keer per jaar vindt de Bestuurlijke Tafel 

Ruimte plaats, het overleg van het Bestuurlijk 

Overleg Ruimte en Wonen Midden-Holland met de 

gedeputeerde Ruimte en Wonen, mevr. Adri Bom-

Lemstra. Op initiatief van de bestuurders Ruimte en 

Wonen is ook de voorzitter van het Bestuurlijk 

Overleg Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt 

Midden-Holland aanwezig.  Ook de waterschappen 

die in Midden-Holland actief zijn, zijn voor dit 

overleg uitgenodigd. 

 

In het overleg van 16 november is met de 

gedeputeerde gesproken over de regionale 

ruimtelijk opgaven, naar aanleiding van de 

gecombineerde bestuurlijke sessie Ruimte en 

Wonen en Economie, Onderwijs en Arbeidsmarkt 

die op 13 november plaatsvond. Tevens is 

gesproken over de invulling van de Bestuurlijke Tafel 

Ruimte.  

Met de gedeputeerde is afgesproken om nauwer te 

gaan samenwerken aan de gemeenschappelijke 

opgaven. Integraliteit van de aanpak in het 

ruimtelijke domein is hierbij als belangrijk 

aangemerkt. De betrokkenheid van de bestuurlijke 

overleggen Economie, Onderwijs, Arbeidsmarkt en 

Verkeer en Vervoer zal daarom worden versterkt. 

Naast dit onderwerp is gesproken over de 

gezamenlijke inbreng in de Nationale 

Omgevingsvisie, het BO MIRT en het 

Actieprogramma Slim Ruimtegebruik van de 

provincie. De volgende Bestuurlijke Tafel Ruimte zal 

naar verwachting plaatsvinden in het tweede 

kwartaal 2016. 

World Expo Rotterdam 2025 

In Rotterdam is door bedrijfsleven en particulieren 

het initiatief gestart om de World Expo 2025 in 

Rotterdam te laten plaatsvinden. Volgens de 

initiatiefnemers is de organisatie van dit 

wereldevenement een belangrijk vliegwiel voor de 

economische en ruimtelijke ontwikkeling van de 

zuidelijke Randstad en een kans om de kracht, 

kunde en kennis van Nederland te laten zien. 

Belangrijk thema is het leven in een delta (‘Delta 

Life’) en duurzaamheid. 

 

Naast zo’n 70 partijen, waaronder de grote steden 

en regio’s in Zuid-Holland en de provincie, steunt 

Midden-Holland het initiatief. Dit wordt 

onderstreept met de letter of commitment die door 

de voorzitter van de Regio Midden-Holland is 

gestuurd. De omgang met bodemdaling en de 

kansen voor innovatie en economie staan hierin 

centraal. Samen met de steunbetuigingen van de 

andere partijen zal het kabinet ervan overtuigd 

moeten raken om Rotterdam daadwerkelijk te 

kandideren en te lobbyen voor de toewijzing. Het 

kabinet besluit hierover in het voorjaar van 2016, 

stemming over de definitieve toewijzing is naar 

verwachting in 2018. 

Resultaten vanuit de programma’s 

RUIMTE EN WONEN 

http://www.regiomiddenholland.nl/Documenten/Letter+of+commitment+World+Expo+Rotterdam+2025/default.aspx
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Aanvaarding Regionale Projectenlijst Woningbouw 

2015 – 2024 door college van GS 

De gemeenten in Midden-Holland hebben medio 

2015 aan het college van Gedeputeerde Staten 

aangeboden de actualisatie van de Regionale 

Projectenlijst Woningbouw Midden-Holland 2015 – 

2024 met een doorkijk naar 2025 – 2029, de 

Monitor Woningbouw Midden-Holland 2010 – 2014 

en het Regionaal Afwegingkader 2015. GS is 

gevraagd om de documenten te aanvaarden als 

actualisatie van eerdere afspraken en deze te 

beschouwen als regionaal toetsingskader voor de 

verantwoording van woningbouwplannen in 

bestemmingsplannen.  

 

In de aanvaardingsbrief d.d. 3 november 2015 van 

het college van Gedeputeerde Staten heeft 

genoemd college de geactualiseerde regionale 

documenten aanvaard. Het belang van die 

aanvaardingsbrief voor de gemeenten in Midden-

Holland is dat woningbouwplannen die in blok 1 

van de Regionale Projectenlijst Woningbouw 

geplaatst zijn niet meer per afzonderlijk 

bestemmingsplan ter goedkeuring aan de provincie 

behoeven te worden voorgelegd. Voor 

woningbouwplannen die in blok 2 van de Regionale 

Projectenlijst Woningbouw zijn geplaatst, betekent 

de aanvaardingsbrief dat afstemming van die 

plannen kan plaatsvinden volgens het Regionaal 

Afwegingskader Woningbouw 2015.  

De aanvaarding geldt tot 1 juli 2017. 

 

Het Platform Slappe Bodem groeit 

Veenbodemdaling staat volop in de belangstelling. 

Het Platform Slappe Bodem werkt volgens het 

Uitvoeringsplan Platform Slappe Bodem 2015-2019 

(beschikbaar op slappebodem.nl) aan verdere 

krachtenbundeling en verbreding. Recent hebben 

de gemeenten Schiedam, Stichtse Vecht en Diemen 

besloten om aan het Platform te gaan deelnemen. 

Met provincie Zuid-Holland is afgesproken om de 

samenwerking te intensiveren. Het werkbezoek van 

het college van GS op 17 november 2015 aan 

Gouda in het kader van de samenwerking Alphen  

a/d Rijn, Regio Midden-Holland, Woerden stond in 

het teken van bodemdaling. 

  

Ook met de waterschappen in de veengebieden van 

West-Nederland is bestuurlijk overleg gevoerd en is 

afgesproken om in 2016 te werken aan deelname 

aan het Platform. In ieder geval zullen alle partijen 

die te maken hebben met bodemdaling zich 

presenteren tijdens de Slappebodemdag 2016, die 

in maart 2016 zal plaatsvinden. 

 

Uitvoering motie Smaling 

De in november 2014 aangenomen motie van het 

Tweede Kamerlid Smaling heeft veel in beweging 

gebracht. Met de breed in de Tweede Kamer 

gedragen motie wordt de minister van 

Infrastructuur en Milieu (I&M) gevraagd om het 

vraagstuk rond bodemdaling en de rol van het Rijk 

hierin in kaart te brengen. 

 

In een werkgroep met onder meer 

vertegenwoordigers van de ministeries van I&M en 

ELI, Rijkswaterstaat en waterschappen wordt met 

het Platform Slappe Bodem nu gewerkt aan een 

plan van aanpak. Doel is kennisvragen te koppelen 

aan kennisontwikkeling, innovatie en onderzoek op 

het gebied van bijvoorbeeld techniek, 

bodemkennis, ruimtelijke ordening, bestuur en wet- 

regelgeving. 

 

Vooraankondiging: Slappebodemdag 2016 

Sinds de laatste Slappebodemdag in de zomer van 

2013 is er veel gebeurd. Voor de bestuurlijke 

kerngroep slappe bodem is dit reden om een 

nieuwe Slappebodemdag te gaan organiseren. Dit 

zal in het eerste kwartaal van 2016 gaan 

plaatsvinden. 

 

Traditioneel is de Slappebodemdag de plek waar 

overheden, marktpartijen en kennisinstellingen 

samenkomen om kennis uit te wisselen, kennis te 

maken met nieuwe technieken en te discussiëren 

over vraagstukken die met bodemdaling 

samenhangen. Momenteel worden de 

voorbereidingen opgestart. 

 

De Slappebodemdag zal gecombineerd worden met 

een breed bestuurlijk overleg voor alle bij het 

Platform Slappe Bodem aangesloten overheden. 

 

Resultaten vanuit de programma’s 

http://www.slappebodem.nl/Documenten/Uitvoeringsprogramma-2015-2019/
http://www.slappebodem.nl/Nieuws/Gedeputeerde-Staten-op-bezoek-in-Gouda/
http://www.slappebodem.nl/Nieuws/Motie-bodemdaling-aangenomen/
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Resultaten vanuit de programma’s 

Motie oproep verbreding A20 aangenomen 

Op 1 december 2015 nam de Tweede Kamer een 

motie aan van de Kamerleden Hoogland en Visser.   

In deze motie wordt minister Schultz van Haegen 

van Infrastructuur en Milieu opgedragen om zo snel 

mogelijk te starten met een onderzoek naar de 

problemen op de A20 tussen Nieuwerkerk aan den 

IJssel en het knooppunt Gouwe en om de 

benodigde procedure voor de te nemen 

maatregelen zo snel mogelijk te starten. 

 

Bedrijfsleven en overheden in de omgeving van de 

A20, waaronder Regio Midden-Holland, staan 

vierkant achter deze motie en zijn dan ook zeer 

verheugd over het feit dat deze is aangenomen. Op 

de A20 tussen Gouda en Rotterdam wordt ieder 

jaar opnieuw forse economische schade geleden. Er 

gebeuren ook regelmatig ongevallen, onder meer 

door de overgang van drie naar twee rijstroken 

richting Gouda bij Nieuwerkerk aan den IJssel. Het is 

dus zaak dat er snel onderzoek wordt gedaan naar 

de mogelijkheden om de doorstroming en de 

verkeersveiligheid op deze economische levensader  

te verbeteren. De betrokken overheden en het 

bedrijfsleven worden hier graag bij betrokken.  Er 

wordt samen opgetrokken met TLN, EVO, gemeente 

Alphen aan den Rijn, VNO-NCW West, Gouda 

Onderneemt!, ICW (Industrieel Contact 

Waddinxveen) en VBD (Vereniging Bedrijvenpark 

Doelwijk). 

 

Succesvolle zienswijzen tegen verhoging snelheid 

op A20 

De dag erna, op 2 december, werd bekend dat de 

zienswijzen van gemeente Zuidplas en Regio 

Midden-Holland tegen verhoging van de snelheid 
naar 130 k/m per uur op de A20 succes hebben 

gehad. De minister ziet af van snelheidsverhoging 

op het traject A20 tussen Prins Alexander en 

Moordrecht. Zie de brief hierover van het ministerie 

van I&M.  

 

   

Het Segment in Gouda winnaar Totallytraffic 

Award 2015 scholenprijs 

Praktijkschool Het Segment in Gouda heeft de 

TotallyTraffic Award 2015 in de categorie 

schoolplannen toegekend gekregen met haar 

ambitieuze plannen voor de verkeerseducatie  aan 

haar leerlingen.  In aanwezigheid van alle leerlingen 

reikte verkeersveiligheidsambassadeur voor 

Midden-Holland Hilde Niezen (tevens wethouder 

van Gouda) uit. De coördinator voor TotallyTraffic 

op de school, Mariska Korssen, ontving een eervolle 

vermelding. In het plan voor 2015-2016 van Het 

Segment is een groot aantal lesmodules 

opgenomen, verdeeld over alle leerjaren van de 

school. Een groot aantal van deze modules wordt 

juist door eigen docenten van de school gegeven of 

met de leerlingen voorbereid. Dit laatste was de 

doorslaggevende reden voor de jury om de prijs aan 

Het Segment toe te kennen.  

De TotallyTraffic Award wordt jaarlijks uitgeloofd 

door het Regionaal Ondersteuningsbureau 

Verkeersveiligheid Zuid-Holland om de inzet voor 

de verkeersveiligheid en verkeerseducatie voor 

leerlingen in het voortgezet onderwijs te stimuleren 

en te belonen. Verkeerseducatie kan een 

belangrijke bijdrage leveren aan de ontwikkeling 

van veilig verkeersgedrag bij leerlingen zelf. ROV-

ZH, de Regionale Projectgroep Verkeersveiligheid 

Midden-Holland en hun partners in de regio 

ondersteunen scholen voor voortgezet onderwijs 

met diverse middelen om deze verkeerseducatie 

mogelijk te maken. 

VERKEER EN VERVOER 

Uitreiking door wethouder Niezen (bron foto: ROV –ZH) 

https://www.rijksoverheid.nl/binaries/rijksoverheid/documenten/kamerstukken/2015/12/02/wegverkeer-en-verkeersveiligheid-verzamelbrief/wegverkeer-en-verkeersveiligheid-verzamelbrief.pdf
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LEADER 

LEADER staat voor ‘Liaison Entre Actions de 

Développement de l’Économie Rurale’. Het is een 

Europees subsidieprogramma voor 

plattelandsontwikkeling, dat vanaf 2014 haar 3e 

periode is ingegaan. Op Europees, Rijks en 

provinciaal niveau zijn de prioritaire thema’s 

benoemd waarvoor een subsidie kan worden  

aangevraagd via een op te stellen plan van aanpak, 

genaamd Lokale Ontwikkelingsstrategie (LOS).  

De ingestelde werkgroep voor het gebied 

Alblasserwaard-Vijfheerenlanden, Krimpenerwaard, 

Bodegraven-Reeuwijk en Waddinxveen heeft rond 

de zomer haar LOS onder de naam ‘Polders met 

Waarden’ ingediend voor toetsing door het 

Landelijke Selectie Comité. De adviezen die daaruit 

voortkwamen zijn verwerkt.  

 

De eindtoets viel positief uit, waarna Gedeputeerde 

Staten op 10 november 2015 hebben besloten een 

Lokale Actiegroep (LAG) aan te wijzen voor het 

gebied van ‘Polders met Waarden’. Daarmee is 

Europese, Rijks en provinciale cofinanciering binnen 

bereik gekomen. Inmiddels is de ook samenstelling 

van de Lokale Actiegroep bekend gemaakt. Deze is 

die voor de eerste keer bijeen geweest. In de nabije 

toekomst zal de Lokale Actiegroep uitvraag doen bij 

maatschappelijke voor het ontplooien van  

initiatieven of projecten die via het 

Leaderprogramma van cofinanciering kunnen 

worden voorzien.  

 

Provinciale Vaarwegverordening 

De Provincie Zuid-Holland heeft na enkele jaren 

voorbereiding haar Vaarwegverordening 

vernieuwd. In de nieuwe verordening worden 

alleen nog de beroepsvaarwegen en de grotere 

recreatieve vaarwegen beschermd.  Op 16 

december stond de nieuwe verordening ter 

vaststelling geagendeerd in de vergadering van 

Provinciale Staten.  

Consequentie van de nieuwe verordening is dat vele 

kleinere, vooral recreatieve vaarwegen in de 

provincie de juridische bescherming die zij onder de 

oude verordening genoten, verliezen. Gemeenten 

en waterschappen staan daardoor aan de lat om 

(inter)lokaal te gaan zorgen voor ruimtelijk 

juridische bescherming van recreatieve vaarwegen 

die zij belangrijk vinden. Dat proces moet nog op 

gang komen en zal de nodige tijd vergen. In 

tussentijd kunnen eventuele infrastructurele 

maatregelen die vaarwegen of vaarroutes kunnen 

frustreren (zoals lage bruggen of duikers) formeel 

niet worden tegengehouden.  

Voor het Bestuurlijk Overleg Natuur, Water en 

Recreatie was dit reden om daarvoor per brief  

Resultaten vanuit de programma’s 

NATUUR, WATER EN RECREATIE 

SOCIAAL DOMEIN 

Contracten met jeugdhulp gesloten 

Voor 2016 is het aanbod van jeugdhulp voor de 

hele regio Midden-Holland zeker gesteld. Begin 

december zijn hiervoor op symbolische wijze de 

contracten getekend, in het bijzijn van alle 

betrokken zorgaanbieders. Tijdens het 

inkoopproces is veel aandacht geweest voor het 

inkopen van zorg voor alle doelgroepen in de 

samenleving. Het doel is te zorgen voor een divers 

zorgaanbod, dat voldoet aan de specifieke vraag en 

achtergrond van inwoners. Naast grote aanbieders 

zijn er daarom ook meerdere nieuwe (kleine) 

zorgaanbieders gecontracteerd, waaronder 

bijvoorbeeld zorg voor thuiszittende leerlingen in 

het primair onderwijs. Een speciaal aandachtspunt 

in de samenwerking met de zorgaanbieders in 2016 

is de verdere realisering van de transformatie. 

Ondertekeningsmoment op 2 december 2015 met alle zorgaanbieders 

en betrokkenen 
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Bestrijding laaggeletterdheid 
topprioriteit volwasseneneducatie 
Op initiatief van de gezamenlijke bibliotheken in 
Midden-Holland vond op 17 november in de 
Chocoladefabriek (de Goudse bibliotheek) een 
verkenning plaats om de laaggeletterdheid in 
Midden- Holland aan te pakken. De opkomst met 
zo’n 50 deelnemers waaronder twee wethouders 
bevestigen dat het thema ‘hot’ is.  
 
Ook in onze regio is bijna 13% van de volwassen 
inwoners ‘laaggeletterd’ volgens de stichting Lezen 
& Schrijven. Dat wil zeggen dat zij minder meedoen 
met taal, rekenen en ICT, een hoger ziekteverzuim 
hebben, vaker werkloos zijn en vaker de verkeerde 
keuzes maken (omdat ze niet beter weten). 2/3 van 
hen zijn autochtonen en de helft werkt. Je ziet het 
lang niet altijd, maar ze zijn er wel.  
Daarom wordt de komende 3 jaar extra 
geïnvesteerd om met de inzet van overheid, 
maatschappelijke organisaties, onderwijs en  

werkgevers het tij te keren.  
Tijdens de bijeenkomst bleek de noodzaak om 
ieders aanpak en inbreng te delen, gebruik te 
maken van elkaars kennis en ervaring. 
De aanwezigen spraken af volgend voorjaar zich  in 
te zetten voor het oprichten  van  een “taalbond-
genootschap”, dat zich actief inzet op het bestrijden 
van de laaggeletterdheid.  
 
Dit sluit heel goed aan op de ontwikkeling van de 
volwasseneneducatie in Midden-Holland. De  
komende 3 jaar wordt, onder regie van de 
gemeente Gouda, de koers verlegd van inkoop bij 
uitsluitend ROC’s naar een combinatie van 
professionele (diplomagerichte) opleidingen en  
vrijwilligers inzet door maatschappelijke 
organisaties (zoals o.a. bibliotheken). In dat kader 
wordt in 2016 al bijna 30% van het educatiebudget 
(van € 600.000) via subsidies aan maatschappelijke 
organisaties besteed.  
 
De bibliotheken van Midden-Holland hebben de 
coördinatie daarvan op zich genomen. Het sluiten 
van een taalbondgenootschap zal de samenwerking 
versterken.  Naast maatschappelijke organisaties en 
overheid is ook de deelname van het regionale 
bedrijfsleven van essentieel belang. De Stichting 
Lezen & Schrijven faciliteert dit initiatief. 

De wethouders Sleeuwenhoek (Krimpenerwaard, links) en Bergman 
(Gouda, rechts) bij de bijeenkomst op 7 november 2015. Zij zetten zich 
in voor een ‘taalbondgenootschap’. 

aandacht van Provinciale Staten te vragen. Een 

door VVD en SGP ingediende motie werd 

inhoudelijk door gedeputeerde Janssen 

overgenomen, waardoor de motie overbodig werd. 

De gedeputeerde heeft de Staten toegezegd de 

nieuwe Vaarwegverordening over twee jaar te 

zullen evalueren en al na een jaar te kijken naar wat 

beter zou kunnen (tussentijdse toets). Ook heeft de 

gedeputeerde naar aanleiding van de brief van 

Regio Midden-Holland toegezegd met de regio een 

gesprek aan te gaan. Tot slot bood de 

gedeputeerde de bij de provincie aanwezige 

ambtelijke kennis en kunde aan de gemeenten aan.  

De nieuwe Vaarwegverordening werd daarna  

unaniem aangenomen door de Staten.  

Regio Midden-Holland heeft hiermee in korte tijd 

een succesvolle lobby naar Provinciale Staten 

weten te realiseren. 

Resultaten vanuit de programma’s 

De taak Volwasseneneducatie wordt overgedragen 
naar de gemeente  Gouda. De hieronder 
beschreven ontwikkeling vond in 2015 plaats.  


